
Protokół Nr III/15 

z III zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 30 stycznia 2015 r. w sali narad 

Urzędu Gminy Grabowo. 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 13.45. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała p. 

Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu). 

Sołtysi i osoby zaproszone na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią 

załączniki nr 2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. p. Andrzej Piętka –Wójt Gminy, 

2. p. Edyta Mosakowska - Skarbnik Gminy, 

3. p. Alina Turowska – Sekretarz Gminy, 

4. p. Stanisław Wiszowaty - Starosta Powiatu Kolneńskiego, 

5. p. Stanisław Konopka – członek Rady Powiatu Kolneńskiego, 

6. p. Zbigniew Rogowski – Dyrektor Zespołu Szkół w Grabowie 

7. p. Andrzej Piotrowski - Informatyk Urzędu Gminy 

8. p. Barbara Paliwoda - Przewodnicząca GKRPAiPN. 

Porządek dzienny obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy za IV kwartał 2014 r. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2015 rok, 

b) ustalenia planów pracy komisji Rady Gminy Grabowo na 2015 rok, 

c) zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Grabowo 

d) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, 

e) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy funduszu sołeckiego, 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Grabowo w 2014 roku. 

/Informacja/ 

6. Podjęcie uchwał finansowych w następujących sprawach: 

a) przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2021,  

b) przyjęcia budżetu na 2015 r. 

7. Zapytania, wolne wnioski, 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad : 

Ad. 1 III zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy - p.  

Mirosława Pogorzelska, która stwierdziła prawomocność obrad. Przewodnicząca Rady przedstawiła 

radnym proponowany porządek dzienny obrad informując jednocześnie, że wprowadzono 

autopoprawkę od pkt. 4f porządku nadając nr kolejny 5 i analogicznie dalsze.  

Radni nie zgłosili uwag do proponowanego porządku posiedzenia. 

W jawnym głosowaniu jednogłośnie przyjęto zaproponowany porządek dzienny obrad. 

 



Po zaakceptowaniu porządku dziennego o głos poprosił Starosta Powiatu Kolneńskiego - p. 

Stanisław Wiszowaty.  

Poinformował zabranych, iż budżet powiatu jest bardzo mocno zadłużony - ok. 1,5 mld złotych; 

mimo tego na dofinansowanie inwestycji dla poszczególnych gmin powiatu kolneńskiego 

zaplanowano środki w granicach 400 - 450 tys. zł. 

Zachęcał radnych i władze Gminy do podejmowania wspólnych przedsięwzięć drogowych z 

powiatem. Przy przekazaniu dróg powiatowych do realizacji inwestycji przez gminę możliwe jest 

dofinansowanie 25 % kosztów przez powiat oraz pozyskanie 50% kosztów z zewnątrz. 

Poinformował, iż prawdopodobnie istnieje możliwość dofinansowania budowy dróg dla gminy 

Grabowo i Stawiski z programu Strategii Regionalnej. Powiedział, że na sesji Powiatu 

zaproponowano (radny p. Stanisław Konopka) budowę drogi łączącej gminy: Grabowo i Stawiski. 

Ponadto poinformował, że na terenie powiatu kolneńskiego działa firma, która przyjmuje zlecenia 

usługi usunięcia zakrzaczeń przy drogach publicznych w zamian za możliwość odbioru „zrąbków”. 

 

Głos zabrała p. sołtys wsi Andrychy Regina Konopko, która zaproponowała podniesienie odcinka 

drogi powiatowej, aby uregulować przepływ wody na zakręcie w Andrychach. Pan Starosta obiecał 

pomoc w rozwiązaniu problemu. 

 

Radny, Ryszard Rydzewski zapytał Starostę o możliwość wyasfaltowania drogi dojazdowej do 

Konopk Monet dla farmy wiatrowej. Pan Starosta poinformował, że uzgodniono z przedstawicielami 

fermy wiatrowej zrobienie na ich koszt 1 km drogi Świdry Dobrzyce - Grabowo (tzw. nakładki). 

Powiedział, że do czasu wydania przez Starostwo pozwolenia na budowę można z firmą negocjować 

warunki środowiskowe. 

 

P. Wójt Gminy zabrał głos na ten temat, informując, że podjęte są działania przez Gminę Grabowo i 

jednocześnie zaproponował realizację porządku dziennego obrad. 

 

P. Stanisław Wiszowaty podziękował za zaproszenie i umożliwienie przestawienia, choć w dużym 

skrócie, planów powiatu na najbliższy rok. 

 

Ad. 2 Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przez Radę Gminy w zapisanym brzmieniu. 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 15 radnych. 

Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 3 W tym punkcie obrad głos zabrał p. Andrzej Piętka - Wójt Gminy. Na wstępie zaproponował 

rozważenie możliwości zmiany zapisu w Statucie Gminy tj.” przedstawienie sprawozdania za okres 

międzysesyjny”.  

 

Poinformował, że od momentu objęcia urzędu, czyli 9 grudnia 2014 r., odbył dwa spotka-nia ze 

Starostą Powiatu; spotkanie z przedstawicielami Fundacji „Kraina Mlekiem Płynąca”, która zmienia 

swoją formę na Stowarzyszenie; spotkanie z kierownictwem Urzędu Pracy w Kolnie; spotkanie z 

członkami Stowarzyszenia Jeździeckiego oraz Wędkarskiego. W tym okresie wydał 8 zarządzeń - 

m.in. w sprawie: zasad przeprowadzania zamówień publicznych do wartości  szacunkowej poniżej 

30 tys. euro; zasad prowadzenia kontroli podatkowej; opinii dotyczącej wysokości miesięcznej 

zaliczki /stawki opłaty za centralne ogrzewanie/ w lokalach będących własnością gminy; powołania 

Gminnej Komisji Mieszkaniowej, Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii; ustalenia cennika na usługi świadczone przez gminę.  

Stwierdził, że w tym okresie: 

- rozstrzygnięto przetarg (za cenę 172 368,00 zł) na odbiór odpadów - odbiorcą odpadów jest 

MPO Białystok; 

- zbyto stary, nieużytkowany sprzęt w drodze przetargu za kwotę ok. 25 tys. zł; 

- do sprzedaży pozostał jeszcze samochód Żuk i  śmieciarka; 

- sprzedano złom o wartości ok. 8,8 tys. zł; 



- odbył się I przetarg na zbycie zabudowanych nieruchomości po byłych szkołach w Skrodzie 

Wielkiej i Kurkowie, lecz nikt nie przystąpił do przetargu; ogłoszono II przetarg z obniżoną o 30 % 

wartością nieruchomości. 

 

Ad. 4a Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2015 r. przedstawił Wiceprzewodni-

czący Rady Gminy - p. Janusz Wiśniewski (projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2013 r. 

(Uchwała Nr III/8/15 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 4b W tym miejscu Przewodniczący Komisji: Rewizyjnej - p. Edward Chrzanowski oraz 

Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka zaprezentowali wnioski w sprawie planów pracy 

Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarczej i Finansów na 2015 r. (wnioski: Nr 1/1/15 i Nr 

1/1/15 stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji Rady Gminy na 2015 r. uwzględniający 

wnioski Komisji przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy (projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 

do protokołu).  

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie planów pracy komisji Rady Gminy 

na 2015 r. (Uchwała Nr III/9/15 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 4c Projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad sołeckich na terenie 

Gminy Grabowo wraz z uzasadnieniem i informacją o autopoprawce przedstawiła inspektor ds. 

obsługi rady (...) UG - p. Anna Świrydowicz. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu).  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie uchwały.(opinia nr 1/3/15 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści projektu uchwały radni nie zgłosili. 

 

Projekt uchwały poddano pod głosowanie, w wyniku którego podjęto uchwałę w sprawie 

zarządzenia wyborów sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Grabowo - jednogłośnie. 

(Uchwała Nr III/10/15 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 4d Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 r. przedstawił p. Andrzej 

Piętka - Wójt Gminy. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). W tym momencie 

przedstawił Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii - p. Barbarę Paliwodę. 

 



Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił opinię o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 r. (Opinia Nr 1/4/15 stanowi załącznik nr 

14 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2015 rok (Uchwała Nr III/11/15 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 
 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 4e Projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy funduszu sołeckiego (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu) przedstawiła p. Edyta Mosakowska - Skarbnik 

Gminy.  

W tym momencie głos zabrał Wójt Gminy p. Andrzej Piętka informując radnych i obecnych, że 

fundusz, choć niewielki, będzie pozwalał mieszkańcom podejmowanie własnych inicjatyw i 

uaktywni społeczeństwa sołectw. 

 

P. Edyta Mosakowska przedstawiła przykładowy zakres działań na jakie mogą być wykorzystywane 

środki funduszu sołeckiego, nadmieniła również, iż sołectwa mogą podejmować wspólne 

przedsięwzięcia. 

 

Radny p. Marek Zielonka zapytał czy te środki będą zdeponowane na oddzielnych kontach i jaka 

będzie organizacja ich wykorzystania.  

P. Skarbnik poinformowała, że podjęta uchwała obowiązywać będzie od 2016 roku i warunki obsługi 

bankowej będą takie same jak dla gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił opinię o projekcie 

uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy Grabowo funduszu sołeckiego.(opinia Nr 

1/5/15 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Rada Gminy w jawnym głosowaniu podjęła uchwałę w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego (Uchwała Nr III/12/15 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Na stan 15 radnych uczestniczących obradach, w głosowaniu jawnym za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 5 W tym punkcie porządku Skarbnik Gminy p. Edyta Mosakowska wyjaśniła zebranym, że 

zgodnie z obowiązującymi przepisami nauczyciele poszczególnych stopni awansu zawodowego 

winni otrzymywać minimalne wynagrodzenia, wg  tzw. kwot bazowych. Przepisy w tym zakresie 

nakładają na organ prowadzący szkoły obowiązek wypłaty wyrównań wynagrodzeń nauczycielom 

do wysokości kwot bazowych.  

Dla poszczególnych stopni awansu zawodowego nauczycieli kwoty te wynoszą: 

- stażyści - 2 717,59 zł;    - kontraktowi - 3 016,52 zł;  

- mianowani - 3 913,34 zł;  - dyplomowani - 5 000,38. 

 

Nadmieniła, iż do wyliczenia podstawy wypłaconych wynagrodzeń nie są wliczane dodatki 

mieszkaniowe i wiejskie. Z tytułu wypłaconych wyrównań w grupie nauczycieli stażystów i 

kontraktowych zatrudnionych w szkołach naszej gminy poniesiono wydatki w kwocie ok. 64 tys. zł. 

 



Ad. 6a Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 - 2021 omówiła i 

uzasadniła konieczność jej podjęcia p. Edyta Mosakowska – Skarbnik Gminy (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

W tym miejscu radny Marek Zielonka zapytał o ile zwiększony jest budżet w administracji? 

W odpowiedzi  p. Skarbnik poinformowała, że wydatki w administracji zwiększono jedynie o 

wysokość odprawy byłemu wójtowi. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2021 (Opinia 

Nr 1/6/15 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2013-2021 (Uchwała Nr III/13/15 stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 6b Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Grabowo na 2015 r. omówiła i uzasadniła 

konieczność jej podjęcia Skarbnik Gminy p. Edyta Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 22 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p.  Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie uchwały w sprawie budżetu gminy Grabowo na 2015 r. (Opinia Nr 1/6/15 stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu). 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wysokość subwencji dla poszczególnych gmin jest określana i podawana 

do wiadomości przez Ministerstwo Finansów. Ponadto, szczegółowe objaśnienia do budżetu stanowi 

załącznik do budżetu. 

W dyskusji p. Marek Zielonka zapytał o stan zadania „naprawa mostu w Konopkach Białystok” i 

drogę Golanki. 

P. Andrzej Piętka -Wójt Gminy - stwierdził, iż przejął gminę z dobrodziejstwem inwentarza po 

poprzedniku i z takim stanem należy się w bieżącym roku zmierzyć. Na wcześniej zaplanowane 

inwestycje nie ma wykonanej stosownej dokumentacji, dlatego należało poczynić zmiany w 

planowanym budżecie. Na drogę w Golankach brak jest dokumentacji, natomiast  naprawa mostu w 

Konopkach Białystok będzie możliwa do realizacji w przyszłym - 2016 roku. 

W pierwszym rzędzie zawnioskował o pozytywne zaakceptowanie zakupu ciągnika, na który planuje 

się wydatek ok. 150 tys. złotych. Poinformował, że w 2015 r. planowane jest wykonanie inwestycji 

na którą jest pełna dokumentacja, tj: drogi Surały-Kownacin. Jest to inwestycja w wartości ponad 

900 tys. złotych.  

P. Stanisław Skrodzki - sołtys wsi Konopki Białystok stwierdził: to gdzie były komisje gminne, że 

pozwalano na niedociągnięcia. 

p. Stanisław Biedrzycki - sołtys wsi Marki zapytał o realizacje drogi do Marek- p. Wójt 

odpowiedział, że brak jest dokumentacji. 

P. M. Zielonka zaproponował, aby w przyszłości konkretnie określać planowane inwestycje. 

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o skoncentrowanie się na bieżących sprawach i planach obecnej 

Rady na przyszłość. Stwierdził, że każde zdanie i opinia radnego są bardzo ważne dla 

podejmowanych zadań na przyszłość. 

Głos zabrała radna p. Jadwiga Milewska, która stwierdziła, iż radni zapoznali się z budżetem na 

2015 rok, warto jest więc zrealizować inwestycję drogową Surały -Kownacin, gdyż budżet jest 

ograniczony i nie ma możliwości rozszerzyć zakresu zaplanowanych zadań. Zwróciła się z prośbą do 

radnych o pozytywne wsparcie działań Wójta w bieżącym roku. 



Innych wniosków merytorycznych do treści przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

Uchwała w sprawie budżetu gminy Grabowo na 2015 r. została przez radnych przyjęta (Uchwała Nr 

III/14/15 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 7 W tym miejscu poruszono następujące sprawy: 

p. Katarzyna Wiśniewska - sołtys wsi Łebki Małe: 

 znaków drogowych ostrzegawczych na drodze Grabowo-Łebki Małe (przed górką), 

 poprawienia znaku drogowego miejscowości Łebki Małe oraz umiejscowienia drogowskazu 

na Marki, 

 odśnieżania dróg, w szczególności na tzw. kolonie; 

Wyjaśnień na powyższe zagadnienia udzielił p. Stanisław Wróbel - Kierownik referatu - 

poinformował, że w kwestii znaków drogowych zostały podjęte działania z Zarządem Dróg w 

Kolnie, a odnośnie odśnieżania ustalony został harmonogram odśnieżania na poszczególnych 

odcinkach dróg gminy Grabowo i przekazany każdemu kierowcy.  

P. Jerzy Wiszowaty - mieszkaniec wsi Świdry Podleśne: 

 naprawa mostku w Świdrach Podleśnych - obiecana była przez poprzedniego wójta; 

 wykonanie drogi gminnej Świdry Podleśne - Golanki oraz Świdry Dobrzyce - Golanki. 

P. Janusz Wiśniewski  zaproponował sprawdzenie stanu tego mostku i podjęcie wykonania remontu. 

P. Małgorzata Konopko - radna Gminy Grabowo: 

 wykonanie żwirowania drogi gminnej Kownacin - Brzeźnio; 

P. Rafał Sierzputowski - radny Gminy Grabowo: 

 wykonanie żwirowania drogi Skroda Wielka - Skroda Mała. 

 

W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska przedstawiła: 

 treść pisma Wojewody Podlaskiego w sprawie możliwości udzielenia pomocy rodzinom 

repatriantów z Ukrainy.  

Stwierdzono, iż gmina nie ma takich możliwości ani finansowych ani lokalowych a ponadto, to 

wstyd i hańba, by Państwo zwracało się do gmin o przyjęcie i opiekę nad repatriantami (p. Zbigniew 

Rogowski - Dyrektor Zespołu Szkół w Grabowie). 

 

 treść pisma Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie w sprawie dofinansowania - w wysokości 

5 tys. złotych - przez gminy powiatu kolneńskiego zakupu endoskopu o wartości 50 000 zł. 

Wójt Gminy p. A. Piętka poprosił radnych, aby na następnej sesji Rady Gminy podjąć uchwałę w 

sprawie dofinansowania zakupu endoskopu dla Szpitala Ogólnego w Kolnie. 

 

Ad. 8 Ze względu na wyczerpanie porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława 

Pogorzelska zamknęła III sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

Protokołowała:        Przewodniczący Rady Gminy  

Anna Świrydowicz               Mirosława Pogorzelska 

      

 

 


